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Pan Marian Pigan
Dyrektor Generalny 
PGL Lasy Państwowe

Pan Adam Wasiak
Dyrektor RDLP w Radomiu

Pan Andrzej Gapiński
Dyrektor RDLP w Łodzi

W  dniu  14  lipca  2011  roku  na  terenie  wielu  powiatów  i  gmin  woj. 
mazowieckiego  i  woj.  łódzkiego  w  wyniku  gwałtownych  burz,  którym  towarzyszył 
huragan i trąby powietrzne, wystąpiły zdarzenia klęskowe dużych rozmiarów.

Zniszczeniu  uległy  budynki  mieszkalne  i  gospodarcze  w  liczbie  około  jednego 
tysiąca. Powyrywało i połamało tysiące drzew i słupów energetycznych. Nadmierne 
ilości  wody,  które  przyniosła  burza,  zalały  pola  uprawne  i  łąki.  Niektóre  nieduże 
kompleksy,  głównie  lasów niepaństwowych  są  całkowicie  zniszczone.  Na  terenie 
powiatów,  głównie  przysuskiego,  radomskiego  i  białobrzeskiego  wystąpiły  na 
niespotykaną  skalę  szkody  w  uprawach  tunelowych.  Ten  rejon  stanowi  centrum 
uprawy papryki i innych warzyw już od około 30 – tu lat i jest znany zarówno w kraju 
jak i za granicą. 

Głównym materiałem konstrukcyjnym do budowy tuneli foliowych są żerdzie, 
sortyment  średniowymiarowy,  pozyskiwany  w  lasach  w  wyniku  zabiegów 
pielęgnacyjnych.  Leśnicy  bardzo  cenili  sobie  i  cenią  współpracę  z  rolnikami, 
ponieważ  Ci,  jako  pewni  i  systematyczni  odbiorcy  tego  surowca  drzewnego 
ukształtowali  stały  rynek,  który  odgrywał  szczególną  pozytywną  rolę  w  okresach 
dekoniunktury  na  rynku  drzewnym,  przy  uwzględnieniu  koniecznego terminowego 
wykonywania  zabiegów  pielęgnacyjnych  w  młodszych  i  średnich  klasach  wieku 
drzewostanów.

W  chwili  obecnej  jeden  z  dobrych  partnerów  Lasów  Państwowych  w 
relacjach gospodarczych – mowa o rolnikach mających uprawy tunelowe – jest 
w wielkiej potrzebie.

W wyniku wizji lokalnej, jaką odbyłem, a także w wyniku przeprowadzonych rozmów 
zarówno  z  rolnikami  jak  i  z  przedstawicielami  władzy  w  gminach  i  powiatach  – 
wójtowie,  burmistrzowie,  starostowie,  informuję,  że  wystąpiła  pilna  potrzeba, 
praktycznie  od  zaraz,  aby  zapewnić  możliwość  pozyskania  i  przygotowania  do 
nabycia w najbliższych nadleśnictwach działających w sąsiedztwie terenu objętego 
klęską,  co  najmniej  10  tys.  m3 sortymentu  drzewnego,  jakim  są  żerdzie,  które 
posłużą do odtworzenia kilkunastu tysięcy tuneli foliowych.

Zakładając, że możliwości pozyskania tak dużej ilości żerdzi na pozycjach planowych 
tegorocznych jest mało realne, zwracam się z uprzejmą prośbą o przeprowadzenie 
analiz i podjęcie wszelkich możliwych działań, aby wyjść naprzeciw oczekującym na 
pomoc rolnikom i ogrodnikom, którzy ucierpieli w wyniku klęski huraganu. Jako leśnik 
wiem, że istnieje możliwość uruchomienia dodatkowych powierzchni trzebieżowych. 



Przekonany  o  dobrej  woli  Braci  Leśnej  wyrażam  nadzieję,  że  dotknięci 
kataklizmem  rolnicy  otrzymają  w  trybie  ekspresowym  pomoc  od  sprawdzonej 
instytucji jaką jest Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe.

Z leśnym pozdrowieniem Darz Bór

    Dariusz Bąk 

            Poseł na Sejm RP

 

Do wiadomości otrzymują:

1. Pan Andrzej Oziębło, Starosta Powiatu białobrzeskiego 

2. Pan Marian Niemirski, Starosta Powiatu przysuskiego 

3. Pan Robert Fidos, Wójt Gminy Borkowice 

4. Pan Władysław Czarnecki, Wójt Gminy Gielniów

5. Pan Piotr Papis, Wójt Gminy Klwów

6. Pan Marian Kmieciak, Wójt Gminy Odrzywół

7. Pan Marek Klimek, Wójt Gminy Potworów

8. Pan Tadeusz Tomasik, Burmistrz Miasta i Gminy Przysucha 

9. Pan Dariusz Wołczyński, Wójt Gminy Przytyk

10. Pan Sławomir Kruśliński, Wójt Gminy Radzanów

11. Pan Marek Modrzecki, Wójt Gminy Rusinów 

12. Pan Marcin Kozdrach, Wójt Gminy Stara Błotnica

13. Pan Witold Studziński, Wójt Gminy Wieniawa

14. Sołectwa wyżej wymienionych Gmin


